
Zápis ze setkání pastorační rady farností Červený Kostelec a Boušín 

Datum konání: 30. 1. 2024 

Přítomni: P. Miloslav Brhel Štěpán Štěpán Omluveni: Marie Hubálková 

 P. Pavel Jelínek Monika Machová   Otakar Regner 

 Petr Svoboda Eva Hejnová   

 Miroslav Wajsar Zuzana Křečková    
 Hana Kábrtová Marcel Dostál    
 Vít Hertl Lukáš Holub    
 Tomáš Vlček     

 

Program jednání: 

1. Podněty k hlasování 

2. Výhled 

3. Výsledky dotazníků k adoraci 

4. Ohlédnutí za Vánocemi 

5. Podněty od farníků 
 

Ad 1. Podněty k hlasování 

Na úvod pastorační rada hlasovala o podnětech od farníků a od členů rady, které byly k rychlému řešení. 

Výsledky jednání a hlasování: 

1. Nástěnka u věže 

o Nástěnka by mohla sloužit více jako evangelizační nástroj. Na nástěnce budou po 1 až 2 

týdnech obměňovány texty k zamyšlení z pastorace.cz. 

2. Ohlášky 

o Na návrhy od některých lidí z farnosti se o. Miloslav s pastorační asistentkou pokusí 

zkracovat ohlášky.   

3. Mše o Velikonocích 

o Časy mší svatých zůstanou stejné jako v minulých letech. Výjimkou bude vigilie. Vzhledem 

k tomu, že tato noc bude o hodinu kratší z důvodu posunu času a západ slunce bude 

v 18:25 a občanský soumrak nastane v 18:57, PR rozhodla, že vigilie v sobotu 30. 3. začne 

už v 19 hodin v Č. Kostelci i na Boušíně. 

4. Noc kostelů 

o Kdo by byl ochoten pomoci s organizací, hlaste se prosím Tereze Vlčkové. 

 

Ad 2. Výhled 

1. Křížové cesty 

o Křížové cesty budou opět v pátek přede mší a v neděli večer. 

o Rádi bychom po vzoru mnoha farností měli ještě křížovou cestu večer na Velký pátek, 

podobně jako byla minulý rok. Mohla by se konat venku, ve městě. Tomáš Vlček zkusí 

oslovit mladé, zda by se toho ujali. 

2. Paškálky 

o Velikonoční paškálky, které prodáváme, poslední dobou (3 – 4 roky) dost tečou a mnozí 

si stěžovali. PR odsouhlasila nákup jiných paškálků s křížem a symbolem alfa a omega. 



Boušínští si objednají původní, domluvíme se ještě s Regnerovými, které paškálky se 

budou prodávat v papírnictví Ivín. 

3. Zpravodaj 

o Do soupisu dobrovolníků farnosti přibyde nový požadavek. Aktuální nabídka, příležitost 

pro zájemce o tvorbu farního zpravodaje. 

4. Přednášky 

o Pro letošní rok, případně i další (podle časových možností) PR navrhla, aby naše farnost 

zorganizovala přednášky na následující témata. 

▫ Jak správně darovat 

▫ Výchova dětí ve víře, děti v kostele, ... 

▫ Manželství pro všechny, homosexualita – postoj církve 

▫ Homeopatika, reiki, jóga, ... - postoj církve 

o Členové pastorační rady si témata rozdělili a najdou vhodné přednášející, domluví 

podrobnosti (termín, místo konání atd.). 

 

Ad. 3. Výsledky dotazníků k adoraci 

Ze zpracovaných výsledků dotazování ohledně místa adorace vyplynulo, že prostor pro adoraci v kapli 

Neposkvrněného Srdce Panny Marie na Koubovce je pro naprostou většinu těch, kdo tam adorují, 

vyhovující. PR odhlasovala, že adorace zůstává v kapli na Koubovce. Pro tento rok farnost tedy nebude 

řešit úpravu místnosti s bývalou zpovědnicí v kostele na kapli pro adoraci. PR však doporučuje za rok 

nové dotazování, které by oslovilo i farníky, kteří nyní v kapli na Koubovce neadorují. 

 

V souvislosti s tímto bodem bylo opět otevřeno téma “místnost pro děti”. PR o této akci nehlasovala, 

pouze se jednalo. Pokud by se místnost s bývalou zpovědnicí měla upravit na “místnost pro děti”, 

neměla by ohrozit možnost mít z této místnosti jednou kapli pro adoraci. Z jednání vzešel úkol: O. 

Miloslav se v první polovině roku pokusí zjistit technické a finanční možnosti případné úpravy místnosti 

bývalé zpovědnice na místnost pro děti, které by nevyloučily budoucí úpravu na kapli. PR se k tomuto 

tématu vrátí na jednání před letošními letními prázdninami. 
 

Ad 4. Ohlédnutí za Vánocemi 

o Pro příští Vánoce se pokusíme zajistit možnost otevření kostela i 25. a 26. 12. 

o Při mši 24. 12. v 16 hodin bude i nadále kostel otevřen k možnosti přijít si pro betlémské světlo. 

o Někdo z farníků upozorňoval, že vzadu u betléma při mši rušilo, když si lidé pro 

betlémské světlo chodili. PR rozhodla, že to necháme, jak to bylo. 

o Návrh na osvětlení vánočního stromu v kostele 

o Několik farníků navrhlo rozsvítit světla na vánočním stromu v kostele. PR se shodla, že 

strom zůstane takto, tzn. bez osvětlení. 

o Statistiky na konci mše na Silvestra 

o PR se shodla, že statistiky k silvestrovské mši patří a budou tedy i příště. 

 

Ad 5. Podněty od farníků 

o Kamera pro přenosy mší nefunguje správně. Přenosy se často zaseknou. 

o Reklamace kamery je už v řešení. 



o Ozvučení v kostele 

o Opětovná stížnost, že v kostele není dobře slyšet. 

o O. Miloslav projedná situaci s panem Františkem Štěpánem, který se o ozvučení stará. 

Případně se budeme snažit pozvat techniky z firmy, která ozvučení dodala. Ti by mohli 

odhalit problém a poradit možnosti řešení. 

 

 

Termín příštího setkání: 16. 4. 2024 v 19:15 

Zapsala: Monika Machová 


